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BRMG.0012.48.2017/KSiB 
 

PROTOKÓŁ NR 51–6/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 24 kwietnia 2017 roku, a rozpoczęło się o godz. 16:00, w Sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu 
uczestniczyło (6) sześć osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, który otworzył 51 posiedzenie Komisji, 
stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych i poinformował, że porządek 
obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną wysłany do radnych - 
porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w roku 
2017 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku – druk nr 1089. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk 
nr 1088. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk – Sopot 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1091. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad 
taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych – druk nr 1111. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Rewitalizacji miasta Gdańska na lata 2017 – 2023 – druk nr 1114. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1115.        
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1116.                
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

8. Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta 
Gdańska w 2016 roku. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska    

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Następnie Przewodniczący poinformował, że wpłynęły Autopoprawki do druków nr 
1115 oraz nr 1116 czyli do zmian w WPF-ie oraz budżecie miasta, jak również po 
sporządzeniu porządku posiedzenia do Komisji zostały jeszcze skierowane do 
zaopiniowania dwa projekty uchwał: 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej 
Miasta – druk nr 1122.   
            

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1A.  
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na 
drogach publicznych na terenie Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za 
postój pojazdów samochodowych w tej strefie oraz ustalenia sposobu 
pobierania opłat – druk nr 1117.      

  
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za - jednogłośnie 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 3A.  
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami: 
 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia w 
roku 2017 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku – druk nr 1089. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.133.2017). 
 

Pan Grzegorz Sulikowski -  Miejski Konserwator Zabytków przedstawił projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i poprosił, aby dyrektor porównał 
kwotę przeznaczoną na dotacje w stosunku do roku poprzedniego.  
 
Pan Grzegorz Sulikowski -  Miejski Konserwator Zabytków 
W poprzednim roku mieliśmy 2 mln zł, w 2015 roku niecały milion złotych, w 2014 
też milion złotych, więc jakaś progresja jest.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To są środki poza tymi środkami, które przeznaczamy jako wkład własny na 
Bazylikę Mariacką?  
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Pan Grzegorz Sulikowski -  Miejski Konserwator Zabytków 
Poza. To są extra środki, tak jak żeśmy już rozmawiali o budżecie, to poza 
dotacjami mamy środki na Bazylikę Mariacką i środki na Franciszkańskie Centrum 
na Wyspie Sobieszewskiej.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Osoba prywatna na co przeznaczy i w jakiej kwocie te środki?  
 
Pan Grzegorz Sulikowski -  Miejski Konserwator Zabytków 
Osoba prywatna to jest dom w Nowym Porcie i to jest konkretnie na dach, 
natomiast kwota to jest 60 tys. zł, a wnioskował o 149 tys. zł.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1089. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Sulikowskiego – Miejskiego 
Konserwatora Zabytków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1089. 
(Opinia nr 51-6/254-32/2017).  
 

PUNKT – 1A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 
prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta – druk nr 1122. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.166.2017). 
 

Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury przedstawiła 
projekt uchwały. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał czy te 800 tys. zł jest 
tylko na dokumentację? 
 

Pani Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
To jest na dokumentację, ale taką pełną z adaptacją budynku na potrzeby 
muzealne co jest dosyć gruntowną zmianą w przypadku tej lokalizacji.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1122. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Barbarę Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta 
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ds. Kultury, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1122. (Opinia nr 
51-6/255-33/2017).  
 

PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku – druk nr 1088. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.132.2017). 
 

Pani Ewa Jarowicz – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i powiedział, że dosyć niska 
wycena jest tej działki. 923 000 zł za ponad 2600 m².  
 
Pani Ewa Jarowicz – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie pamiętam ile to wychodzi za metr, musiałabym przeliczyć, ale jest to cena 
rynkowa z operatu szacunkowego wynikająca. To jest 350-360 zł za m². 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1088. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Jarowicz – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1088. 
(Opinia nr 51-6/256-34/2017).  
 

PUNKT – 3 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk – 
Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 
1091. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.135.2017). 
 

Pani Małgorzata Stasiak – przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
przedstawiła projekt uchwały. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1091. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – przedstawiciela Wydziału 
Polityki Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1091. 
(Opinia nr 51-6/257-35/2017).  
 

PUNKT – 3A 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w 
tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 1117.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.161.2017). 
 

Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. Powiedział: 
Mam dwa pytania. Pierwsze jeżeli chodzi o wnioski to wszędzie jest pozytywna 
opinia Rad Dzielnicy, natomiast na wniosek jest tylko w przypadku Oliwy. W dwóch 
pozostałych przypadkach to była inicjatywa naszego Urzędu?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
To były inicjatywy mieszkańców, Urzędu. Generalnie tak to wyglądało. W sposób 
mieszany. Natomiast tutaj w sposób wyraźny Oliwa czuje na sobie oddech 
biurowców.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Drugie pytanie. W przypadku Oliwy i w przypadku wcześniej Wrzeszcza my 
ustanawiamy dosyć szeroko tą strefę. W przypadku Oliwy to będzie cała dzielnica, 
natomiast wykonanie, które do państwa należy to nie spowoduje tak, że na drugi 
dzień, gdzie się uprawomocni ta uchwała wszędzie będą stały parkomaty. Jak 
państwo planują jeżeli chodzi o rzeczywiste wykonanie tej uchwały? Gdzie państwo 
będą stawiać w najbliższym czasie te parkomaty?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Doprecyzuję to może w ten sposób jeśli chodzi o Oliwę. Konkretnie Rada tak 
wnioskowała. Niemniej jednak prosi o następującą kwestię. Uchwała wyznaczy 
teoretyczne granice. Tak jak często bywało do tej pory, natomiast oni będą bardzo 
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silnie obserwować to co się dzieje w rzeczywistości i wówczas w konsultacji z 
zarządcą drogi, zarządcą ruchu będą wnioskowali o konkretne obszary, w których 
będzie ustanowiona już opłata, i na której staną te parkometry. W tej chwili jeżeli 
miałoby się ziścić to, żeby parkomaty postawić we wszystkich tych miejscach 
wnioskowanych to bym nam nie starczyło. Będzie to robione sukcesywnie i w 
zależności od potrzeb.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
A budżet Zarządu ma jeszcze jakąś rezerwę pod postawienie tego czy to będzie 
zmiana w budżecie?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Właściwie to już żeśmy zakupili około 130 parkometrów, które były przewidziane 
na te powiększenia.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czy ja dobrze zrozumiałam, że z 20 zł za miesiąc zmienia się na 10 zł?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Tak. 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A roczna opłata się zmienia?   
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Pozostaje ta sama 120 zł.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To jest tylko w Oliwie czy w całym Gdańsku?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
W całym Gdańsku. 
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam jeszcze jedno pytanie. Ja interpelowałam jakiś czas temu, w przypadku firm 
budowlanych, czy mają jakąś możliwość wykupu też abonamentu dla tego typu 
usług? Dzisiaj nie, bo ta uchwała jest w takiej formie jakiej jest. A żeby rozpatrzyć 
możliwość wpisania firm budowlanych i wykupywania przez nich abonamentów, 
ponieważ nie zawsze potrzebny jest ten miesięczny abonament, nie zawsze jest to 
dłuższy.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Jest możliwość, z tym, że przyznam, że są to abonamenty dzienne. One są 
bezpłatne. Bądź kilkudniowe. Jeżeli mieszkaniec danej dzielnicy chce coś 
wyremontować u siebie, więc wiadomo, że jest potrzebny a to sprzęt, a to 
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materiały, itd. i występuje do nas o tego rodzaju jednodniowe albo kilkudniowe 
abonamenty i otrzymuje je bez żadnego problemu.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W odpowiedzi na interpelację tego nie uzyskałam, a dotyczyło to remontu przy ul. 
Piwnej od tyłu. Tam firmy budowlane się zwracały, stąd też dzisiaj moje pytanie i 
otrzymałam odpowiedź, że nie jest uregulowane to w uchwale.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Uchwała czegoś takiego nie przewiduje. Same firmy budowlane, nie zauważyliśmy 
do tej pory, żeby występowały  z takimi wnioskami. Występują zwykle inwestorzy. 
Może to być firma, która ma najem, dzierżawę na danym terenie, osoba prywatna. 
Ja sam mieszkam akurat na Głównym Mieście i tego rodzaju rzeczy robiłem.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Może warto rozpatrzyć i takie uregulowanie gdzieś wpisać w uchwałę.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zajęcie pasa też wchodzi w grę.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Jeżeli są zajęcia pasa to jest już zupełnie inna historia. Zajęcie pasa drogowego to 
jest kwestia jednak pewnych istotnych utrudnień załóżmy, że przez chwilę jest 
potrzebny dźwig i tego typu urządzenie, które stanie na ulicy i tarasuje ruch. To 
też są takie rzeczy oczywiście możliwe, ale są to już rzeczy płatne i to jest 
zupełnie coś innego niż abonament na wjazd. Celem generalnie czy utrudnienia w 
tym kierunku idące mają na celu ochronę tych mieszkańców.  
 
Radna Beata Wierzba – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Rozumiem. Natomiast kiedy remontujemy to różnie to wygląda. Zwracam się z 
prośbą o możliwość przeanalizowania tego zagadnienia.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Czy rozważali państwo wprowadzenie abonamentów, bonifikaty albo zniżek dla 
osób, które pracują i są zmuszeni parkować w strefie płatnego parkowania, bo 
apelowali, pisali do mnie maile, że ten koszt wynosi od 200 do 500 zł miesięcznie. 
To jest bardzo dużo.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Zgadzamy się. Rzeczywiście nie jest to mała kwota, niemniej jednak użyję tutaj 
takiego sformułowania z pewną premedytacją zaproponowana. My tylko tam 
wnioskujemy o wprowadzenie poboru opłaty, wprowadzenie strefy płatnego 
parkowania, gdzie istnieje rzeczywisty deficyt miejsc postojowych dla wszystkich. 
Ustawa o drogach publicznych wręcz wskazuje, że jest to to narzędzie, które jest 
istotne dla spowodowania, żeby nastąpiła rotacja. Jeżeli zejdziemy dla pewnej 
grupy osób czy też firm i będziemy starali się robić ulgi to tworzymy precedensy. 
Nie chcemy tego robić. Chcemy, żeby było jakieś wypośrodkowanie i możliwość w 
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miarę swobodnego parkowania w takich miejscach, gdzie rzeczywiście jest bardzo 
duży deficyt miejsc postojowych, stąd jeżeli takie firmy chcą funkcjonować, 
najemcy mają tego typu możliwości i pewne ulgi, nie takie jak mieszkańcy, ale 
jednak mają, bo generalnie rzecz biorąc to są już kwoty rzędy 500 zł dla takich, 
którzy chcieliby coś takiego mieć.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie miałam na myśli przedsiębiorców, których stać na to i którzy sporo zarabiają, 
tylko pracowników, którzy zarabiają ok 2000 zł muszą przeznaczyć 500 zł na 
miejsce parkowania.  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Jest to też pewnego rodzaju dylemat. Posłużę się Głównym Miastem, gdzie 
chcielibyśmy żeby i wjazd był reglamentowany i same parkowanie. Jeżeli byśmy 
dali stosunkowo tanie czy tanie abonamenty pracownikom, a chcemy, przypomnę 
tutaj również w tym strefą płatnego parkowania trochę kształtować 
przyzwyczajenia mieszkańców do takiego dysponowania swoim samochodem, żeby 
raczej ograniczali jego dysponowanie, a starali się korzystać a to z komunikacji 
zbiorowej, a to polityka rowerowa też idzie tu, inne formy mobilności to też jest to 
ten cel, dla którego robimy strefę płatnego parkowania i wręcz to był taki 
przyczynek, że jednak nie, że te osoby, które pracują to one w danym obszarze 
muszą się gdzieś zatrzymać w okolicach, w której takiego deficytu miejsc 
parkingowych nie mają i np. czy przejść pieszo, jeżeli to będzie tego rodzaju 
dystans, czy też jeżeli przyjeżdżają z dalszych odległości będą tworzone miejsca 
zatrzymania typy park and ride i może tramwaj, autobus. Natomiast samo 
dojeżdżanie pracowników czasami dużych instytucji, więc duża ilość pracowników, 
a obszar o którym mówimy jest to obszar charakteryzujący się dużym deficytem 
miejsc postojowych, to widzimy, że takich możliwości właśnie nie ma. Czyli jest to 
bardzo świadoma polityka.   
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
I nie przewiduje się?   
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. Zarządzania w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 
Nie przewiduje się.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1117. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Macieja Radowicza – Zastępcę Dyrektora ds. 
Zarządzania w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1117. (Opinia nr 
51-6/257-35/2017).  
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PUNKT – 4 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych – druk nr 1111.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.155.2017). 
 

Pani Maria Skoroszewska – Romel – Kierownik Referatu Ekonomicznego w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej przedstawiła projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1111. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Marię Skoroszewską – Romel – Kierownik 
Referatu Ekonomicznego w Wydziale Gospodarki Komunalnej, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1111. (Opinia nr 51-6/259-
37/2017).  
 

PUNKT – 5 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Rewitalizacji miasta Gdańska na lata 2017 – 2023 – druk nr 
1114. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.158.2017). 
 

Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska, przedstawiła projekt uchwały oraz prezentację, która stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i powiedział: 
We wtorek na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej dopytywałem 
pani koleżanki o budynek przy ul. Buczka. Tam jest 3 mln zł na budynek, który ma 
400 m²  
 
Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Nie, tan budynek nie ma 400 m² tylko budynek ma w sumie 800 m². My w swoim 
projekcie wpisaliśmy 500 m² do adaptacji. Generalnie chodzi o to, że ten budynek 
nie jest przeznaczony tylko na realizację naszego projektu tylko również na 
realizację domu sąsiedzkiego i jest wpisany w programie Wydziału Rozwoju 
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Społecznego jako rozwój domów sąsiedzkich. 3 mln zł jest to kwota łączna całego 
zadania czyli dokumentacji plus przebudowy plus kwota na  wyposażenie i na 
chwilę obecną szczegółów dotyczących kosztów nie znamy, bo to będziemy 
wiedzieć po powstaniu dokumentacji technicznych, natomiast wartość szacunkowa, 
która została opracowana na podstawie naszych poprzednich doświadczeń, w tym 
m. in. budynku przy ul. Uczniowskiej 22, który też był remontowany budynek w 
ramach projektu rewitalizacji Letnicy w Gdańsku. Akurat na tamten budynek było 
przeznaczonych ok 4,5 mln zł, żeby ta końcowa kwota się zamknęła i podobny 
budynek na Oruni 3 mln 600 tys. zł. Myślę, że jest to kwota zasadna.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Ten dom sąsiedzki będzie przy współpracy z jakimś NGO-sem prowadzony?  
 
Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Na chwilę obecną Wydział Rozwoju Społecznego określił tylko rozwój domów 
sąsiedzkich w całym Gdańsku. Ten budynek znalazł się jako jeden z punktów. 
Myślę, że jeszcze Wydział Rozwoju Społecznego nie ma operatora domu 
sąsiedzkiego na ten budynek. Także dom sąsiedzki powstanie. Będziemy w trakcie 
remontu i wyposażenia tego budynku będziemy współpracować z Wydziałem 
Rozwoju Społecznego, a raczej Wydział Rozwoju Społecznego będzie 
współpracować z nami w celu wyłonienia operatora tego budynku jako 
całościowego. Natomiast jeżeli chodzi o nasz projekt to w tym budynku również 
będą prowadzone działania społeczne przez partnera Fundację NOVA. To są krótkie 
działania, dwuletnie 2019-2020 i z tego co pamiętam jest chyba 300 - 400 tys. zł 
przeznaczone tylko na te działania, stąd też właśnie bardzo silna współpraca i 
opracowanie wizji tego budynku razem z Wydziałem Rozwoju Społecznego. Więc 
ten budynek będzie docelowo domem sąsiedzkim i docelowo będzie nadzorcą tego 
budynku Wydział Rozwoju Społecznego.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Jak ten nasz program w takim układzie ma się do tego wydanego po niewczasie 
podręcznika?   
 
Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Sprawdzaliśmy nasz program i jest zgodny z ustawą i naszym zdaniem zgodny z tym 
podręcznikiem, natomiast w tym podręczniku są podane tzw. dobre praktyki miast, 
które przeprowadzały tzw. modelową rewitalizację. Łódź między innymi, miasta ze 
Śląska. Pozostaje nam tylko w jaki sposób Urząd Marszałkowski podejdzie do 
pewnych kwestii. Natomiast my jesteśmy przekonani o tym, że nasz Gminny 
Program Rewitalizacji spełnia wszelkie wymogi ustawowe i nie będzie podstaw do 
jego odrzucenia. Natomiast mamy również informacje, że na trzy ocenione do tej 
chwili gminne programy rewitalizacji przez komisje, które oceniają w Urzędzie 
Marszałkowskim, dwa zostały skierowane z powrotem do Gmin do poprawek.   
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Z jakich powodów?  
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Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
Tczew chyba dostał z powrotem, Kościerzyna dostała ocenę pozytywną, a Łeba i 
Tczew zostały skierowane z powrotem do poprawek.  
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji 
Z jakichś konkretnych powodów?  
 
Pan Ewa Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. rewitalizacji w Biurze Rozwoju 
Gdańska 
O aż takie szczegóły nie pytałam.  
  

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1114. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Ewę Pielak – p.o. Z-ca Dyrektora ds. 
rewitalizacji w Biurze Rozwoju Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 6 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1114. (Opinia nr 51-6/260-38/2017).  
 

PUNKT – 6 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1115 + Autopoprawka.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.159.2017). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały wraz z Autopoprawką. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zadał pytanie odnośnie Domu 
Zdrojowego. Przeznaczamy na to niecałe 11 mln zł. Z ZIT-u chcemy całość 
sfinansować? Jak to ma wyglądać?  
 

Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest koszt wyposażenia i modernizacji wewnątrz budynku, a termomodernizacja 
jest w ramach pakietu termomodernizacyjnego. Będą dwa projekty realizowane i 
chcielibyśmy jednym wykonawcą, więc te 10 mln 900 tys. zł to jest tylko koszt 
wyposażenia i adaptacji, modernizacji. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
I dokumentacja projektowa.  
 

Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Około 3-4 mln zł kosztuje termomodernizacja i to jest w pakiecie 
termomodernizacyjnym budynków użyteczności publicznej i mieszkaniowej.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Cały projekt ma kosztować ok 15 mln zł z czego z ZIT-u uzyskamy ok 3-4 mln zł na 
termomodernizację?  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Dofinansowanie jest mniejsze, nie pamiętam. Ale cały koszt jest ok 3-4 mln zł. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Całą resztę będziemy z budżetu finansować?  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, z tym, że to wyposażenie na tą chwilę nie mamy dofinansowania, ale to może 
się kwalifikować do dofinansowania z jakichś funduszy środowiskowych, być może z 
Narodowego Funduszu lub Wojewódzkiego Funduszu, bo chcielibyśmy w tym 
obiekcie uruchomić edukację ekologiczną. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli będziemy szukać aplikacji?   
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, ale ponieważ chcielibyśmy jednym wykonawcą te dwa przedsięwzięcia 
realizować w jednym momencie, żeby można było przetarg zorganizować i mieć 
zabezpieczenie na ten zakres.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1115 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
glosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1115 + Autopoprawka. (Opinia nr 51-6/261-39/2017).  
 

PUNKT – 7 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1116 + 
Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 kwietnia 2017 r. - BRMG-S.0006.160.2017). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska, przedstawiła projekt 
uchwały wraz z Autopoprawką. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam zapytać na ile prawdopodobne lub prawdziwe są informację w Internecie 
jakoby w Gdańsku miało powstać afrykanarium takiej jak we Wrocławiu?  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Jedyna inwestycja zatwierdzona przez Prezydenta, która jest w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej to jest zorganizowanie miejsca dla ptaków, ale z Ameryki 
Południowej, czyli kierunek rozwoju to jest Ameryka Południowa i będą ptaki 
flamingi.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie ma projektu afrykanarium.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 1116 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
glosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1116 + Autopoprawka. (Opinia nr 51-6/262-40/2017).  
 

PUNKT – 8 
 
Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 
Miasta Gdańska w 2016 roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Za rok 2016 osiągnęliśmy nadwyżkę budżetową, ale ta nadwyżka budżetowa nie 
jest z tytułu większych dochodów budżetowych. Dochody mamy niewykonane w 
wysokości 57,7 mln zł, a wydatki mamy mniejsze o 151 mln zł. W związku z tym 
osiągnięta jest nadwyżka, ponieważ nie wykonano przede wszystkim wydatków 
bieżących w stopniu wyższym niż nie wykonano dochodów. Dochody bieżące zostały 
wykonane w ujęciu nominalnym 7,8 mln zł więcej niż zaplanowano, natomiast 
dochody majątkowe mniejsze są o 65,5 mln zł. Po raz pierwszy od kilku lat mamy 
mniejsze wykonanie w dochodach z tytułu PIT w wysokości 5 mln 385 tys. zł, ale to 
jest zrekompensowane większymi dochodami prawie w tej samej wysokości z 
podatku od czynności cywilnoprawnych. Dlaczego mamy niewykonane dochody? Nie 
dlatego, że są mniejsze niż w roku 2015, tylko przeszacowaliśmy dokonując zmian 
w budżecie bazując na wykonaniu za miesiąc październik przeszacowaliśmy 
dochody. Stąd jest mniejsze wykonanie. Subwencja z budżetu państwa została 
osiągnięta w 100%. Podatki i opłaty lokalne w niewielkiej kwocie 140 tys. zł są 
niewykonane, w tym przede wszystkim podatek od nieruchomości w wysokości 577 
tys. zł, natomiast pozostałe podatki lokalne, podatek od środków transportowych 
został wykonany ponad plan, opłata skarbowa, podatek leśny, stąd w stosunku do 
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ogólnej puli podatków lokalnych 139 tys. zł ten podatek od nieruchomości został 
zniwelowany. Natomiast duże mamy niewykonanie dochodów z mienia, w 
szczególności ze sprzedaży. Na to wpływ ma również zaplanowane wpływy z Wyspy 
Spichrzów z tytułu sprzedaży gruntów. Te wpływy są zaplanowane obecnie w roku 
2017. Natomiast oferowane nieruchomości do sprzedaży nie znalazły 
zainteresowania i w związku z tym te dochody nie zostały wykonane. Jeżeli chodzi 
o dotacje na zadania własne nie wykonaliśmy w wysokości 34 mln zł, w tym z 
budżetu Unii Europejskiej ponad 15 mln zł, natomiast pozostała kwota są to 
dotacje na zadania własne, przede wszystkim dotacje dotyczące zasiłków stałych z 
zakresu pomocy społecznej i dotacje dotyczące przedszkoli zostały niewykonane, 
ale również dotyczące dotacji dla Domu Pomocy Społecznej i rozbudowy Centrum 
GOKF i wyposażenia Centrum Solidarności. Środki te wpłyną na podstawie aneksów 
do umów w roku 2017. Nie zostały wykonane dotacje na zadania zlecone w 
wysokości 3 mln 518 tys. zł. Zostały one dopasowane w miesiącu grudniu do potrzeb 
faktycznych na wypłatę środków na zadania zlecone, w tym m. in. na Program 
500+. Wydatki ogółem zostały niewykonane w wysokości 151 mln zł. Wydatki 
bieżące w wysokości 58 mln zł, wydatki majątkowe przede wszystkim inwestycyjne 
w wysokości prawie 93 mln zł. Niewykonanie wydatków dotyczących komunikacji 
zbiorowej i dróg to kwota 4,4 mln zł, m. in. spowodowane było to niższymi 
kosztami przewozów osób niepełnosprawnych, ale również niższymi wydatkami 
związanymi z organizacją transportu dla gmin ościennych, ponieważ gminy 
ościenne wpłacają nam dotacje, one się stają zadaniami własnymi gminy i 
organizacja transportu dla ościennych gmin mimo, że jest to zadanie zlecone 
ościennych gmin, stanowi to wydatek kwalifikowany jako wydatek własny gminy. 
Oświata i wychowanie niewykonane wydatki w wysokości 8,9 mln zł. Dotyczą 
projektów finansowanych z Unii Europejskiej w ramach ERASMUS-a oraz niższe 
koszty w różnych obiektach, w różnych kategoriach obiektów. Są to w 
poszczególnych jednostkach oświatowych niewysokie koszty, natomiast 
podsumowując w skali ogólnej stanowią ponad 5 mln zł. Opieka i polityka społeczna 
niewykonanie wydatków w wysokości 16,9 mln zł. Są to przede wszystkim projekty 
unijne i tak jak wspominałam mniejsze dotacje na zadania zlecone kwota 3,5 mln 
zł. Administracja publiczna duże niewykonanie wydatków, prawie 11 mln zł, w tym 
2 mln zł dotyczą zadań promocyjnych, 1,5 mln zł dotyczą promocji w sporcie, które 
zostały przesunięte też do realizacji w roku 2017 i pół miliona dotyczy Wydziału 
Promocji, czyli różnego rodzaju przedsięwzięć związanych z promocją miasta. 
Natomiast niższe koszty związane z utrzymaniem infrastruktury 2 mln zł. Nie 
wydatkowano również środków w wysokości 560 tys. zł na zakup licencji 
oprogramowania związanego z prowadzeniem, z centralizacją podatku VAT. W 
zakresie działalności kulturalnej łącznie z dotacjami dla instytucji kultury nie 
wydano 2,3 mln zł m. in. dotyczy to pomocy dla Marszałka Województwa 
Pomorskiego. To są główne grupy wydatków bieżących, które nie zostały 
zrealizowane w roku 2016. Do Komunikacji Miejskiej dopłaciliśmy do wpływów z 
biletów 107,4 mln zł to jest 46,1% całych kosztów związanych z zakupem usług 
przewozowych w mieście. Finansowanie oświaty, wychowania, wzrost wydatków 
bieżących w stosunku do roku 2015 jest to kwota 41,5 mln zł wzrost, natomiast 
dopłata do subwencji jest to prawie 334 mln zł 43,3% w stosunku do całkowitych 
wydatków bieżących w oświacie. Na finansowanie opieki społecznej w roku 2016 
przeznaczyliśmy 427 mln zł. W tej kwocie znaczącą kwotę stanowią zasiłki i 
świadczenia, różne formy pomocy w wysokości aż 280 mln zł. W tym znajduje się 
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Program 500+. Dla porównania w roku 2015 była to kwota 246 mln zł. Ta różnica 
właśnie wynika przede wszystkim z wypłat w ramach tego programu.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To tylko od kwietnia.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli w przyszłym roku będzie jeszcze wyższa kwota?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, będzie wyższa kwota o te trzy miesiące. Wzrosła również liczba osób 
korzystających z pomocy społecznej m. in. w związku z wprowadzeniem nowego 
programu od 2015 roku związanego z nieodpłatną pomocą prawną dla mieszkańców 
Gdańska. Skorzystało w ogóle z poradnictwa szeroko pojętego w ramach opieki 
społecznej skorzystało 32 621 osób, czyli to jest bardzo dużo, a w roku 2015 było to 
14 000 osób.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
W jakim miejscu można z takiej pomocy skorzystać?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jest wyznaczonych 5 miejsc. Nie pamiętam dokładnie lokalizacji. W wielu punktach 
miasta.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale usytuowane gdzieś w urzędach?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, w różnych miejscach. Jutro rano przekażemy pani tą informację. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W zakresie działalności kulturalnej w roku 2016 w stosunku do roku 2015 środki były 
wyższe o 5,4 mln zł. Przede wszystkim 54 mln zł przeznaczyliśmy na prowadzenie 
instytucji kultury, 11 mln zł na działalność kulturalną głównie organizację wydarzeń 
kulturalnych. Na pomoc samorządowi Województwa Pomorskiego przeznaczyliśmy 
środki w wysokości 2,7 mln zł. Powiem tylko, że wydarzeń kulturalnych różnego 
typu realizowanych przez miejskie instytucje kultury było ich prawie 7400 w 
porównaniu z rokiem 2015, gdzie tych imprez było 5160. Wzrost uczestników tych 
wydarzeń to jest 500 tys. Czyli w roku 2016  udział uczestników to 1 mln 485 tys. 
osób. W zakresie sportu przeznaczyliśmy środki w wysokości 34,5 mln zł – przede 
wszystkim utrzymanie obiektów sportowych 14,7 mln zł, 8,7 mln zł związane z 
rozwojem turystyki i również przeznaczyliśmy środki prawie milion złotych na 
stypendia i nagrody w dziedzinie sportu. Wydatki majątkowe nadal naszym zdaniem 
jest wysoki udział, ponieważ już kończą się środki unijne w roku 2016 
przeznaczyliśmy na zadania inwestycyjne środki w stosunku do wydatków ogółem 
18,4%. Przypomnę, że w roku 2012 było to prawie 40%. Na zadania z zakresu dróg i 
transportu wydaliśmy prawie 209 mln zł. Na edukację i sport 110 mln zł, przede 
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wszystkim na modernizacje w obiektach oświatowych 33,5 mln zł. Była tu mowa o 
termomodernizacji w obiektach użyteczności publicznej w roku ubiegłym 
przeznaczyliśmy środki w wysokości prawie 11 mln zł. Prawie 11 mln zł na 
modernizacje i budowę boisk. W ochronie przeciwpowodziowej 12,2 mln zł. To jest 
program przeciwpowodziowy. W zakresie kultury i ochrony zabytków prawie 10 mln 
zł m. in. prace w Bramie Nizinnej i 1,9 mln zł pomoc dla Marszałka dla Teatru 
Wybrzeże. Dług na koniec roku to prawie 906 mln zł. Ogólny wskaźnik dochodów 
ogółem to jest 32,4 mln zł, natomiast wskaźnik indywidualny długu to jest 4% przy 
możliwym 14,63%. Dziękuję bardzo. To są ogólne informacje.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
My dużo z tych inwestycji, które były niewykonane później żeśmy odtworzyli.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, odtworzyliśmy na sesji marcowej.  
 
Pani Izabela Kuś - Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Wszystkie zadania zostały odtworzone. Nawet zostało środków na nowe zadania. 
Dodatkową informacją jest to, że w zeszłym roku po kilku latach pojawiły się środki 
niewygasające w kwocie 23 mln zł. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 
glosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie 
Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska w 2016 roku. 

 
PUNKT – 9 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Pani Danuta Poczman – Prezes Stowarzyszenia Stara Oliwa 
Zapraszam jutro po sesji na króciutkie spotkanie w Domu Zarazy. Bardzo mi zależy 
na Komisji Budżetowej, żeby państwo zobaczyli co udało się zrobić, ponieważ 
przeszło 2 lata temu na jednym z posiedzeń Komisji była omawiana sprawa 
remontu Domu Zarazy. Ponieważ nie liczę na jakąś żywiołową frekwencję, ale 
wiem, że pan przewodniczący zawsze jest niezawodny. Jaki program? Chcę tylko 
pokazać na przestrzeni 20 lat został ogromnym wysiłkiem z ruin, króciutka 
prezentacja, ruiny, które zastałam na złotych drabinach to pokażę, a tam 
władowałam milion własnych pieniędzy i tego ani do grobu nie chcę zabrać i coś tu 
się takiego dziwnego dzieje. Wydaje mi się, że właśnie dwa lata temu było 
spotkanie, nie narzucałam się państwu, nikt nie miał z mojego powodu żadnych 
nieprzyjemności, zawsze byłam rzecznikiem działań konstruktywnych, więc byłoby 
bardzo miło gdybyście państwo zechcieli zobaczyć co własnym sumptem zostało 
zrobione przy akompaniamencie takich trochę… Użalę się. Jechałam tutaj na 
umówione spotkanie z panem Przewodniczącym Oleszkiem, telefon sąsiedzi, że 
będę doprowadzona, ścigana. Także zapewniam, że będzie bardzo sympatycznie. 
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Króciutka prezentacja, a potem Jagoda Możdżer, siostra Leszka, zatańczy taniec 
kobiecy ze wschodu, który kończy się przesłaniem bądź dobrym człowiekiem, a 
potem skromny poczęstunek.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Wobec braku dalszych spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
 

Koniec -  godz.17:20 
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